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Donationer fra Søsterloge Armeria
6710 – Søsterloge nr. 85 Armeria under Odd Fellow 
Ordenen, der har mange medlemmer i Hjerting og 
omegn, har traditionen tro på sit første møde i efter-
årsterminen doneret i alt 20.000 kroner til to organi-
sationer, som den mener laver et stort og prisværdigt 
arbejde for vores børn og unge. 

”Headspace Esbjerg får 10.000 kroner for at lave et 
stort stykke arbejde for lokale unge mennesker og er 
det største, landsdækkende forebyggende og mentalt 
sundhedsfremmende civilsamfundstilbud for unge 
mellem 12-25 år, som oplever udfordringer relateret 
til deres mentale sundhed. Headspace blev i øvrigt 
oprettet og startet af tidligere esbjergensiske statsmi-
nister Poul Nyrup Rasmussen,” fortæller pressekon-
takt Elsebeth Østergaard-Christensen.

”Skyggebørn i Esbjerg Kommune får også 10.000 
kroner. Skyggebørn er samtalegrupper for børn og 
unge i sorg, som har mistet én, der står dem nær. Ofte 
er det far eller mor, der er død – pludseligt eller efter 
længere tids sygdom. Det kan også være en søster el-
ler en bror. Andre kommer i foreningen, fordi de har 
kronisk eller livstruende sygdom tæt inde på livet. 
Pengene til begge organisationer er doneret, så der er 
mulighed for at give børnene lidt glæde ved at have 
råd til en anderledes oplevelse” tilføjer hun.

Bilal Hussein i gang med nyt filmprojekt
SÆDDING – Filmskaberen Bilal Hussein, der har 
trådte sine barnesko i Sædding, er nu i gang med fil-
men Det Her Er For Dig Min Engel.

”Jeg og mit hold har været i gang i et stykke tid, 
men den 17. september var det vores femte dag, vi op-
tog på Skæddergaarden i Esbjerg. Det har været en 
stor drøm at optage en scene på Skæddergaarden i 
min film, og det blev en realitet, hvilket jeg er meget 
taknemmelig over. Det var Lars Prisfeldt, som står for 
Skæddergaarden, der gav mig og holdet lov til at op-
tage derinde. Lars har også støttet med lidt penge til 
indsamling på Indiegogo til filmen,” fortæller Bilal.

Der er også blevet filmet i Kolding, og Odense samt 
Herning er på måltavlen.

”Jeg og mit hold håber, at når filmen er klar næste 
år i 2024, at den kan komme på de store filmfestiva-
ler som Cannes, Sundance, Venice og Toronto Inter-
national Film Festival. Samtidig håber vi også, at den 

kan komme i biografen eller på en 
streaming tjeneste som Netflix, 
eller Viaplay,” siger han.

Indsamlingslink til Indiegogo.
com er. igg.me/at/This-Is-For-You-
My-Angel2023/x/27548403#/. 
Facebook-siden er her: facebook.
com/My.2023Angel for flere in-
formationer og bagom scenerne. 
IMDB-link er her: imdb.com/ 
title/tt27941334/reference/.  
Her kan du kan læse om filmens 
historie.

   Lokale piger leverede flot akrobatik

Nyt fredningsforslag bevarer status quo i Marbæk-området

RIDEPROFIL – Til hver-
dag går hun i 2.G. på Ryb-
ners Gymnasium I Esbjerg. 
Hun har også et fritidsjob 
hos Hjerting Badehotel. 
Hver uge bliver der des-
uden brugt adskillige timer 
på banerne hos Esbjerg og 
Omegns Rideklub af 1985, 
hvor hun er en af de helt 
store profiler og desuden 
er hjælpetræner for et hold 
af lokale piger. Hun dyrker 
også fitness.

Navnet er Julie Broeng 
Christensen. 17 år er hun, 
fra Hjerting, og helt vild 
med heste, især hendes 
egen Plet, en knabstrupper, 
der har fulgt hende lige si-
den hun som syvårig blev 
grebet af ridesporten.

I weekenden den 16. og 
17. september stod den på 
årets sidste, store stævne 

inden vinterpausen. Ram-
merne var netop de lokale 
baner ved Sjelborg, hvor 
udfordringen var et Dan-
marksmesterskab, et Agria 
DRF-mesterskab (et for-
bundsmesterskab, der hol-

des på samme niveau som 
et DM) samt landsdelsme-
sterskaberne i voltigering. 

Efter de to dages strabad-
ser ligger Julie Broeng Chri-
stensen nu på en samlet 
2. plads for juniorer – helt 

præcist i gruppen junior 
to-stjernet. Plet var dog 
ikke i ’manegen’ i den om-
gang. I stedet var det hesten 
Bendorffs Pilgrim, der førte 
den unge Hjerting-pige 
frem til den fine placering.

17-årige Julie 
Broeng Christensen 
ligger nu på en 
samlet andenplads 
i DM for juniorer

FREDNING – Med det for-
slag, der nu er på bordet til 
en kommende fredning af 
Marbæk-området, sker der 
ingen reguleringer eller 
begrænsninger af de akti-
viteter, der i dag er i områ-
det. Alt kan fortsætte som 
hidtil. Det blev understre-
get flere gange, da Esbjerg 
Kommune og Danmarks 
Naturfredningsforening 
holdt et fælles offentligt 
dialogmøde på Myrthue-
gård.

”Vi har ingen skjult dags-
orden. Tværtimod sikrer vi, 
med dette forslag, at dele af 
området ikke pludselig bli-
ver forvandlet til en vind-
mølle- eller solcellepark. Vi 

har fokus på naturen og på 
friluftslivet, ligesom vi øn-
sker at sikre adgangsforhol-
dene i området,” understre-
gede Morten Andersson, 
der er afdelingschef ved Es-
bjerg Kommune på mødet.

Hans kollega fra råd-
huset, Lars Reinau, der er 
sektionsleder ved Esbjerg 
Kommune, var manden, 
der punkt for punkt, gen-
nemgik det nye forslag til 
en fredning, og han slog 
fast, at forslaget lægger op 

til en’ tilstandsfredning’ og 
ikke en ’forandringsfred-
ning’. Altså, at de tilstande, 
der gælder i dag, også gæl-
der i fremtiden.

Ingen regulering
”For golfbanen, skytterne, 
spejderne, rytterne, ori-
enteringsløberne og alle 
andre, der i dag benytter 
området, betyder det, at de 
kan fortsætte deres aktivi-
teter som hidtil. Det samme 
gælder for ejerne af private 

arealer og ejendomme i 
området. Der er ikke lagt 
op til nogen regulering el-
ler begrænsning for dem,” 
oplyste Lars Reinau.

I den forbindelse kom 
det i øvrigt frem, at private 
lodsejere gerne må plante 
nye læhegn på deres jord. 
Til gengæld må der ikke 
plantes nye læhegn på de 
offentligt ejede arealer, 
medmindre det handler 
om at skåne særlig følsom 
natur.

En ’tilstands-
fredning’ i stedet 
for en ’forandrings-
fredning’ betyder, 
at alle nuværende 
aktiviteter kan 
fortsætte som  
hidtil. Der vil  
heller ikke ske 
begrænsninger for 
ejerne af private 
arealer i området

På billedet ses fra højre Søster formand for det humanitære 
udvalg, søsterloge nr. 85 Armeria, Inger Marie Vad, 
ungerådgiver Sara Ottosen, Headspace, erhvervspraktikant 
Marie, Headspace, faglig koordinator Rikke Fallesen, 
Skyggebørn, gruppeleder Ruth Jensen, Skyggebørn og 
søster Lis Grandt Helsinghoff, søsterloge nr. 85 Armeria. 
Foto: Privat

Bilal ved kameraet. 
Foto: Privat
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SÆDDING-GULDAGER 
IDRÆTS FORENING

SGI FITNESS & MOTION
Formand: Lars Sørensen 61 13 99 42
Økonomians.: Dorte Veis Svendsen
Aktivitetsans.: Hanne Damgaard
Best. medl.: Lene Overgaard Langelund

Karsten Toft
Suppleanter: Kent Noer Christensen

Bo Christiansen
Læs mere på sgifitness.dk eller send en mail til mail@sgifitness.dk

SGI FODBOLD
Formand: Jens Knudsen
Kasserer: Ditte Nørskov
Best. medl.: Thomas Rejkjær Nielsen

Theis Nielsen
Mathias Hedeager Paulsen
Kim Langerhuus
Claus Meyer

Suppleanter: Kasper Toft
Per Kjølby

Mail: bestyrelsen@sgi-fodbold.dk
Du kan også finde os på: www.sgi-fodbold.dk

SGI BORDTENNIS
Formand: Bjarne Karlskov 52 58 65 03

bjarne@karlskov.net
Se mere på: www.sgi-bordtennis.dk

SGI SPORTMIX
Formand: Anne Norschau 61 79 31 66

Mail: norschau@gmail.com
www.facebook.com/sgisportsmix

SGI-Fodbold afholder  

Skill Academy Camp
13-15 oktober 2023

Som noget helt nyt, har SGI-Fodbold nu 
lanceret et nyt træningskoncept, hvor der 
kun er fokus på individuel træning!
Klubben afholder derfor camp i weekenden i uge 
41 (13-15 oktober). Campen henvender sig til ekstra 
motiverede spillere fra U10-15. Målet er at forbedre 
den enkelte spillers færdigheder, og øvelserne 
vil være noget, du også bagefter kan træne selv 
hjemme i haven. 

Vi har derfor fundet nogle af de allerdygtigste 
trænere i området, hvor blandt andet Jesper 
Grønborg og Jerry Lucena kan nævnes. 

Tilmelding: Har du lyst til at læse mere eller tilmelde 
dig, kan du gøre det på hjemmesiden SGI-fodbold.dk. 

Lokale piger leverede flot akrobatik

Nyt fredningsforslag bevarer status quo i Marbæk-området

”Selvfølgelig har jeg am-
bitioner, måske om at blive 
ridesportens Caroline Wo-
zniacki, og i hvert fald om, 
at komme med til Europa-
mesterskaberne i Schweitz i 
2024”, fortæller Julie Broeng 

Christensen. Indtil videre 
har hun dog allerede del-
taget i adskillige stævner 
i både ind- og udland, og i 
den kommende tid skal der 
da også ”trænes helt vildt,” 
som hun selv udtrykker 
det, for at nå det forelø-
bige mål om en billet til 
Schweitz.

Ryttere fra hele landet 
deltog i stævnet i Sjelborg, 
og blandt dem altså også 
det hold lokale piger, der 
har Julie Broeng Christen-
sen som hjælpetræner.

Holdet består af Clara og 
Sophia Damtoft, Tilde Lar-
sen og Zuhura Fungulia. 
Holdets træner er berider 
Allan Laudrup.

Tekst og foto:  
Jens Bytoft

Et meget stort antal bor-
gere var mødt op for at høre 
om det nye fredningsfor-
slag – og ikke mindst for at 
stille spørgsmål til det. Fak-
tisk var fremmødet så stort, 
at ikke alle kunne være i 
det samme lokale. Debat-
ten blev derfor elektronisk 
transmitteret direkte fra et 
rum til et andet.

Langt de fleste spørgs-
mål blev besvaret på ste-
det, mens andre må af-
vente svar i de drifts- og 

plejeplaner, der kommer 
til at gælde for området 
efter en eventuel fredning. 
Her blev det dog igen slået 
fast, at også disse planer vil 
komme i offentlig høring 
og at borgerne vil blive ind-
draget i arbejdet.

Status quo
Blandt de, altså indtil vi-
dere, ubesvarede spørgs-
mål er emner som tilskuds-
fodring af dyr, og såkaldt 
’rewilding’, mens det dog 
samtidig blev understreget, 
at en kommende fredning 
ikke ændrer på, at Marbæk-
området allerede i dag er 
underlagt en række love, 
herunder skovloven, der 
udstikker rammer og regler 
for al skovbrug i Danmark.

”Netop hvad skovene 
angår, er det også her hen-
sigten at vi bevarer 
status quo. Dog vil to 
mindre områder blive 
udlagt som såkaldt urørt 
skov,” oplyste Lars Reinau, 
der samtidig kunne glæde 
mange af de fremmødte 
med, at der ikke er planer 

om at fælde nogle af de sto-
re og stolte sitka-grantræer, 
der er i området

Efter Lars Reinaus gen-
nemgang af fredningsfor-
slaget – og rigtigt mange 
spørgsmål – stod Lena Bau 
fra Danmarks Naturfred-
ningsforening for at runde 
mødet af. Det gjorde hun 
ved at fortælle om det vi-

dere forløb, hvor forsla-
get bliver finpudset, ikke 
mindst på baggrund af de 
input, borgerne havde med 
til mødet. Herefter skal by-
rådet behandle sagen inden 
den bliver sendt videre til 
Fredningsnævnet, der har 
det sidste ord.

Tekst og foto: Jens Bytoft

Marbæk-området ligger 
nordvest for Esbjerg og 
er en del af Nationalpark 
Vadehavet. 

Alt i alt er området på 
cirka 1.300 hektar med 
især hede og skov samt et 

varieret dyre- og plante-
liv. Hertil kommer kun-
stigt anlagte søområder 
på cirka 20 hektar og et 
fuglereservat. Området 
grænser op til Vadeha-
vet, Ho bugt og Varde å. 

Marbæk: En del  
af Nationalparken

Et meget stort antal borgere 
var mødt op for at høre om 
det nye forslag til en fredning 
af Marbæk-området, og ikke 
mindst for at stille spørgsmål 
til det.

To af de lokale piger højt 
til hest, mens de to andre 
sammen med Julie Broeng 
Christensen, ser til. Berider 
Allan Laudrup er såkaldt 
longefører.

Zuhura Fungulia og de andre piger fra klubbens voltige-hold 
leverede flot akrobatik under weekendens stævne i Sjelborg.

Julie Broeng Christensen er den lokale stjernerytter hos Esbjerg 
og Omegns Rideklub. Hesten Plet har fulgt hende i 10 år.

’Rewilding’ sigter, ifølge 
organisationen Verdens 
Skove, mod bevarelse og 

genopretning af store om-
råder med vild natur. Det 
sker ved at oprette fre-
dede kerneområder uden 
produktion, genetablere 
sammenhæng mellem 
kerneområderne i net-
værk og indføre rovdyr 
og andre nøglearter så-
som store græssende dyr.

Hvad er ’rewilding’?


